
Skrivelse till kommunstyrelsen

Riv upp Stockholms stads matstrategi och utforma en ny i linje med 
deklarationen i Köpenhamn 

Att minska köttkonsumtionen är av yttersta vikt för att minska vår klimatpåverkan som stad 
och vi måste givetvis ta både klimatläget och våra internationella överenskommelser på 
största allvar.

Vänsterpartiet vill ha en differentierad matstrategi där hårdare krav ställs på förvaltningar och 
bolag än på stadens välfärdsverksamheter. Vi föreslår att all mat och dryck som staden köper 
in till förvaltningar och bolag ska vara växtbaserad - det vill säga inte utgöras av kött, 
mejeriprodukter eller andra animalier. Det betyder till exempel havre- eller sojamjölk till 
kaffet på förvaltningarna, smörgåsar med veganska pålägg på konferenser och inget kött på 
julborden. Förvaltningar och bolag ska helt övergå till växtbaserat och det ska även vara 
basen inom stadens välfärdsverksamheter. Däremot ska exempelvis äldre inom äldreomsorgen 
och barn i förskola kunna välja friare och med fokus på mat som uppskattas och är näringsrik.  

I alla verksamheter ska vi i staden jobba med att erbjuda lockande vegetariska och veganska 
alternativ för att minska den totala konsumtionen av animalier, men det ska fortfarande kunna 
gå att välja en kötträtt på våra äldreboenden några dagar i veckan. 

Vänsterpartiet ser det som en självklarhet att staden ska leva upp till de internationella 
deklarationer som vi skriver under. Redan när stadens matpolicy antogs var Vänsterpartiet 
kritiskt till att strategin inte gick tillräckligt långt för att minska vår köttkonsumtion i den 
stora utsträckning som behövs för att klara klimatmålen.

Vi föreslår därför att kommunstyrelsen beslutar om att ta initiativ till att ta fram en ny, 
differentierad matstrategi, som ligger i linje med deklarationen i Köpenhamn. 

Stockholm den 18 december 2019
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